
Návšteva divadla Andreja Bagara v Nitre 

Dňa 09.10.2018 mali naši študenti možnosť navštíviť nitrianske divadlo a predstavenie Štefánik –Slnko 

v zatmení v sprievode pani profesoriek Bezúchovej, Sarközyovej a Pavlovičovej. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Autobus nás vyzdvihol o 17:00 na železničnej stanici v Trnave. Do Nitry sme sa dostali bez 

akýchkoľvek komplikácii, dokonca nám zvýšil čas aj na menšiu prechádzku po námestí. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Predstavenie začalo o 18:30 a prenieslo nás do obdobia života Milana Rastislava Štefánika. Bol 

to strhujúci príbeh o živote človeka, ktorý mal horúcu hlavu a šialené plány, uhrančivé oči a 

planúce srdce. Bol náš najväčší slovenský ale i svetový hrdina. Predstavenie zachytilo jeho 

dospievanie, stretnutia s jeho láskami, chvíle pochybností a trápení.  



Spochybňovaný, zabudnutý, potom znovu oslavovaný, no stále tak trochu neznámy. Bol vedec, 

astronóm, fotograf, iluzionista, cestovateľ, vynálezca, meteorológ, diplomat, letec, vojak, 

stratég, vizionár. No bol to hlavne človek hľadajúci šťastie a naplnenie – nielen pre seba, ale aj 

pre svoj národ. Boli ním očarení muži, ktorí ho stretli počas jeho života, milovali ho ženy aj 

celé roky po jeho smrti. Keby nie jeho odhodlania, po slovensky by sme sa možno rozprávali 

v kuchyniach, no nie na univerzitách a na divadelných doskách. 

Počas strhujúceho predstavenia plného historických faktov aj obrovských emócií sme prešli  

najzásadnejšími okamihmi jeho životnej cesty. Tie najšťastnejšie chvíle, keď má príležitosť 

pozorovať a zaznamenávať pohyb nebeských telies alebo keď stretáva svoju najväčšiu lásku. 

Ale aj chvíle pochybností a trápenia, keď mu v napredovaní bránia sily mocnejšie než on sám 

– keď proti nemu stoja armády, tisíce kilometrov zamrznutej zeme alebo ho zrádza vlastné telo. 

Príbeh nás previedol od Košarísk po Tahiti, od parížskeho salónu až po nevľúdnu Sibír. 

Štefánikov príbeh je však predovšetkým príbehom o človeku plnom obdivuhodnej vnútornej 

sily, a tak nám nezostáva nič iné než držať mu palce, cítiť jeho odhodlanie, ctiť jeho smelosť, 

obdivovať jeho jasnozrivosť a nechať sa unášať jeho imagináciou. A hlavne veriť, že jeho 

odkaz je v nás hlboko vpečatený. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Napriek dĺžke predstavenia sa nám veľmi páčilo a odchádzali sme obohatení o kopu nových informácii. 

Autobus nás v Nitre vyzdvihol a znovu vysadil v Trnave, kam sme dorazili neskoro večer. 

 

 


